
Lijst van vragen bij de VROM-begroting 2010

1
Kunt u een overzicht geven van alle convenanten die in 2009 door u zijn
afgesloten?

2
Worden de begrotingsartikelen 7, 91 en 92 ook meegenomen in de
heroverwegingsoperatie, inclusief zelfstandige bestuursorganen en
rechtspersonen met een wettelijke taak?

3
Welke belemmeringen zijn er om leegstaande kantoren (tijdelijk) om te
zetten in appartementen? Op welke wijze kan dit gestimuleerd worden? Is
het mogelijk deze omzetting te verplichten? Worden met het aannemen
van de nieuwe anti-kraakwet meer juridische mogelijkheden gecreëerd
om leegstaande kantoren, desnoods door middel van dwang, geschikt te
maken voor bewoning?

4
Welke belemmeringen zijn er om leegstaande kantoren (tijdelijk) in te
zetten voor andere bestemmingen dan wonen, zoals culturele bestem-
mingen?

5
Hoe staat het met de uitvoering van de pilots landschapsfinanciering? Zijn
ze allemaal in uitvoering? Heeft het geleid tot nieuwe financieringsar-
rangementen?

6
Hoe staat het met de uitvoering van de pilots bedrijventerreinen waarvoor
400 miljoen euro beschikbaar is gesteld?

7
Hoe staat het met de uitvoering van het Nationaal Samenwerkings-
programma Luchtkwaliteit (NSL)? Welke onderdelen hiervan zouden
versneld kunnen worden door de inzet van de Crisis- en Herstelwet?

8
Op welke wijze is voorzien in de uitrol van maatregelen zoals de verschil-
lende experimenten rond het afvangen van fijnstof succesvol blijken te
zijn?

9
Hoeveel bedraagt de bijdrage van VROM aan de «rijksbrede proble-
matiek»?

10
Ligt de prioriteit van het kabinet in 2010, net als in 2009, nog altijd bij de
partijen die een bijdrage willen en kunnen leveren aan het
duurzaamheidsstreven of heeft u inmiddels ook oog gekregen voor de
grotere groep partijen die dat niet willen en of kunnen? Hoe gaat u de
groep die niet willen en/of kunnen meewerken meekrijgen in uw
duurzaamheidsstreven?

11
Bent u van plan om namens Nederland de subdoelstelling van 4%
duurzame energie te handhaven en niet te verhogen tot na de herziening
van de Richtlijn Hernieuwbare Energie in 2014? Zo nee, waarom niet?
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12
Kunt u uiteenzetten hoe groot het klimaateffect is van de Nederlandse
zwarte rookuitstoot (inclusief de scheepvaart)? Op welke wijze heeft u
deze informatie in de beleidsplannen voor 2010 en in het programma
Schoon en Zuinig verwerkt?

13
Kunt u uiteenzetten op welke wijze u in de programma’s Schoon en Zuinig
en het NSL compenserende maatregelen gaat opnemen nu steeds
duidelijker wordt dat Anders Betalen voor Mobiliteit (ABvM) niet vóór
2020 helemaal operationeel is?

14
Wat is precies het effect van de vertraging van twee jaar van de invoering
kilometerprijs voor de klimaatdoelen in 2020? Kunt u uiteenzetten hoeveel
CO2 in 2020 gereduceerd wordt door invoering van de kilometerprijs?
Hoeveel minder is dit dan (a) de oorspronkelijke uitgangspunten van het
werkprogramma Schoon en Zuinig en (b) van het meest effectieve
scenario voor de hoogte en differentiatie van de tarieven?

15
Kunt u uiteenzetten wat het effect is van twee jaar uitstel van de invoering
van de kilometerprijs op normoverschrijdingen van PM10 en NO2 op het
onderliggend wegennet (OWN) en het hoofdwegennet (HWN)? Kunt u
daarbij een gevoeligheidsanalyse uitvoeren voor het HWN, net als in de
Technische Achtergronddocumentatie Saneringstool versie 3.0/3.1 is
gedaan voor het OWN (hoofdstuk 8.8)?

16
Wat zou de maximale vermindering van de emissies en de concentraties
van PM10 en NO2 in 2015, 2020 en 2030 kunnen zijn als de kilometerprijs
wel wordt ingevoerd volgens de oorspronkelijke planning én volgens het
scenario met de hoogste milieuwinst (voor de hoogte en differentiatie van
de tarieven)?

17
Wat is het effect op de luchtkwaliteit van de geplande capaciteits-
uitbreiding van het snelwegennet conform het MIRT-projectenboek 2010,
ervan uitgaande dat alle daarin genoemde projecten gerealiseerd
worden? Hoeveel extra verkeer genereert dit en hoeveel extra ton CO2,
PM10 en NOx wordt hierdoor in 2020 uitgestoten? Kunt u bij de beant-
woording uitgaan van de volgende drie situaties: 1.ABvM is ingevoerd
conform de oorspronkelijk planning?; 2. ABvM is ingevoerd conform de
planning uit Voortgangsrapportage III? 3. de effecten van ABvM worden
buiten de berekening gehouden?

18
Kunnen de nationale reservemaatregelen luchtkwaliteit in september 2010
al worden ingezet? Kunnen deze maatregelen zo nodig medio 2011,
wanneer de derogatie afloopt, volledig effectief zijn? Kunt u per maatregel
uiteenzetten wat het verwachte effect hiervan is op de afname van de
emissies, verlaging van de concentratie (PM10, PM2,5 en NO2) en op de
gezondheidsschade (uitgedrukt in verloren levensjaren; Disability-
Adjusted Life-Years, DALY’s) in 2011 en 2020?

19
Welk effect zou de door het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL)
geconstateerde overschatting van de bijdrage van zeezout op het
overschrijden van de dagnorm voor fijnstof kunnen hebben?
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20
Welke conclusie verbindt u aan het onderzoek van het PBL naar de
zeezoutaftrek en tot welke activiteiten leidt dit in 2010?

21
Hoe groot is de resterende gezondheidsschade van fijnstof (PM10) en
Ozon in Nederland op het moment dat (naar verwachting in 2011) aan de
grenswaarde wordt voldaan? Kunt u deze gezondheidsschade uitdrukken
in aantallen vroegtijdige overledenen, ernstige gezondheidsklachten en
DALY’s? Kunt u een schatting geven van de omvang van dit probleem;
welke aandeel van de totale milieugerelateerde ziektelast omvat dit? Kunt
u een indicatie geven van de maatschappelijke kosten die met deze
gezondheidseffecten gemoeid zijn?

22
Bij de aanleg van de tunnel door Maastricht is besloten af te zien van
behandeling van de verkeersemissies omdat er geen juridisch knelpunt is.
Kunt u uiteenzetten wat de gezondheidseffecten van deze beslissing zijn
voor omwonenden en voor de schoolgaande kinderen in de nabije
omgeving? Wat zou de gezondheidswinst van een effectief filtersysteem
voor de tunnelemissies zijn? Hoe verhoudt deze beslissing zich tot de
oproep aan locale overheden voor een voortvarende toepassing van de
«goede ruimtelijke ordening»?

23
Kunt u uiteenzetten op welke wijze u de conclusies van het rapport
«Growing within Limits» gaat implementeren in uw klimaatbeleid?

24
Hoeveel geld is er beschikbaar voor het verminderen van de methaan-
uitstoot uit buitenmestopslagen? Zijn er al plannen voor vervolgsubsidies
na de geplande ontwikkeling van een prototype?

25
Hoeveel geld is er beschikbaar in 2010 voor het ontwikkelen en stimuleren
van duurzame energie? Welke bedragen zijn beschikbaar voor de
verschillende vormen van duurzame energie zoals zon, wind en
aardwarmte?

26
Hoeveel geld is er in 2010 beschikbaar voor milieu- en natuurorganisaties?

27
Hoeveel geld wordt er in 2010 uitgegeven aan genetisch gemodificeerde
organismen (ggo’s) en hoe wordt dit geld besteed?

28
Hoeveel geld is er in 2010 beschikbaar voor het verbeteren van de
luchtkwaliteit en hoe wordt dit geld besteed?

29
Hoeveel geld is er in 2010 beschikbaar voor het verbeteren van de
waterkwaliteit en hoe wordt dit geld besteed?

30
Bent u van mening dat het zwaarder belasten van milieuvervuilende
activiteiten en stoffen en een lichtere belasting van duurzame activiteiten
en stoffen, een positieve bijdrage kan leveren aan het milieu en dat dit het
halen van de gestelde doelen binnen bereik zou brengen? Zo ja, welke
conclusies verbindt u hieraan voor uw beleid?
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31
Kunt u voor uw departement uiteenzetten hoe hoog de kennis- en
onderzoeksgerelateerde uitgaven zijn? Kunt u deze uitgaven uitsplitsen?

32
In hoeverre liggen uitgaven, die «beleidsmatig gebonden» zijn, vast? Zijn
«beleidsmatig gebonden» uitgaven minder strikt dan uitgaven die
«juridisch verplicht», dan wel «bestuurlijk verplicht» zijn?

33
Op welke wijze gaat u bij deze doorgevoerde wijzigingen zorg dragen voor
een optimale werking van het budgetrecht van en informatievoorziening
aan de Kamer?

34
Op welke wijze zijn in de nieuwe artikelen heldere algemene doelstel-
lingen en operationele doelstellingen met bijbehorende indicatoren
omschreven?

35
Op welke wijze wordt de vaste commissie voor VROM geïnformeerd over
uitgaven vanuit de programmamiddelen die op de begroting van het
ministerie van Economische zaken staan?

36
Bij de explain tabel onder algemene doelstellingen zijn bij zeven artikel-
nummers geen zinvolle of relevantie indicatoren mogelijk. Legt u zich
hierbij neer of komt u met een oplossing om de Kamer op dit punt beter te
kunnen dienen?

37
Wanneer ontvangt de Kamer de voorstellen voor de robuustere en
ruimere financiering van de Stimulering Duurzame Energieproductie
(SDE)? Kunt u de hoofdlijnen van deze voorstellen schetsen? Kunt u
uiteenzetten wat de verschillen zijn tussen de voorgestelde robuuste
financiering van de SDE-regeling en de huidige financiering van de
SDE-regeling? In hoeverre is er sprake van overlap dan wel extra
budgetten voor de SDE? Kunt u uiteenzetten wat de verschillen zijn tussen
de voorgestelde robuuste financiering van de SDE-regeling en de
financiering van duurzame energie zoals die wordt toegepast in
Duitsland?

38
Betekent uw stelling dat van de 6 miljard euro aan stimulerings-
maatregelen meer dan 30% duurzaam is, dat de overige bijna 70%
onduurzame investeringen betreft? Zo ja, op welke wijze zullen deze
onduurzame investeringen de doelstellingen in het klimaat- en milieu-
beleid negatief beïnvloeden?

39
Hoeveel van uw tijd besteedt u aan internationale thema’s en hoeveel van
uw tijd besteedt u aan nationale, regionale en lokale milieuthema’s?
Hoeveel dagen heeft u sinds uw aantreden voor werkzaamheden in het
buitenland vertoefd? Kunt u die dagen per thema toelichten?

40
Kunt u uiteenzetten of, en zo ja, op welke wijze dierenwelzijn als criterium
is meegenomen in het 100% duurzaam inkoopbeleid in 2010 en welke
weging hier aan wordt gegeven? Kunt u uiteenzetten welke normen u stelt
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aan de inkoop van dierlijke producten en of deze gelijkwaardig zijn aan de
biologische normen en zo nee, welke normen u dan hanteert?

41
Kunt u uiteenzetten of, en zo ja, op welke wijze u in het kader van het
100% duurzaam inkoopbeleid in 2010 (dierlijke) producten weert die
bijdragen aan de kap van het tropisch regenwoud en het verlies aan
biodiversiteit?

42
Kunt u uiteenzetten of en, zo ja, op welke wijze u in het kader van het
100% duurzaam inkoopbeleid in 2010 stappen onderneemt om de
consumptie van dierlijke producten in overheidsinstellingen te vermin-
deren?

43
Welke voorwaarden stelt u voor nieuwbouw en herstructurering?

44
Kunt u uiteenzetten of u, onafhankelijk van internationale afspraken,
ervoor wilt zorgen dat er voor de Nederlandse consumptie geen hectare
landbouwgrond meer bij komt? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom
niet en hoe verhoudt dat zich tot de door u gemaakte opmerkingen in uw
opinieartikel in de Volkskrant van 26 oktober 2009?

45
Kunt u uiteenzetten in hoeverre u ggo’s als onderdeel ziet van de
innovatieve landbouwtechnieken waarmee de productie per vierkante
meter landbouwgrond met minstens 40% omhoog kan?

46
Wat wordt er bedoeld met de «initiërende rol» die Nederland voor
Kopenhagen speelt? Gaat Nederland de internationale kar trekken? Kunt u
precies uiteenzetten wat dit betekent, welke acties hiervoor ondernomen
zijn en welke acties hiervan buiten het normale takenpakket vallen?

47
Hoe verhoudt de doelstelling met betrekking tot verkeer zich tot de laatste
voortgangrapportage over ABvM, waarin wordt gesteld dat er 85% kans is
dat ABvM pas in 2019 operationeel is? Wat betekent dit voor de CO2

reductiedoelstelling?

48
Is er voldoende financiering voor de realisatie van 3496–3541 MW
duurzame energie? Zo nee, hoe gaat u bewerkstelligen dat deze finan-
ciering wel beschikbaar komt?

49
Wordt in het plan van aanpak tegen overbodige verlichting ook een
voorstel opgenomen om lichtreclames bijvoorbeeld tussen 0.00 uur en
7.00 uur te doven? Hoe zou een dergelijk voorstel geïnstrumenteerd
kunnen worden? Worden de maatregelen uit het plan van aanpak ook in
2010 geïmplementeerd? Is veiligheid ook een doelstelling of randvoor-
waarde?

50
Hoe en wanneer gaat u de uitvoering van gemeentelijke plannen uit het
groen akkoord van koplopergemeenten ten aanzien van openbare
verlichting uitrollen onder de overige gemeenten?
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51
Welke ervaringen heeft Groot-Brittannië met de verplichtstelling van
strenge CO2-emissie eisen? Welke normen hanteert Groot-Brittannië
daarbij en hoe verhoudt dat zich tot de Nederlandse prestaties?

52
Hoe verhoudt de overheidsbijdrage van 180 miljoen euro aan carbon
capture and storage (CCS) zich tot het principe «de vervuiler betaalt»?
Vindt u het wenselijk dat de belastingbetaler indirect mee moet betalen
aan de bouw van nieuwe, vervuilende en overbodige kolencentrales?

53
Deelt u de mening van dhr. James Hansen dat zolang energie uit kolen
goedkoper is dan duurzame energie, deze energie uit kolen gebruikt zal
worden? Waarom subsidieert u dan energie uit kolen door mee te betalen
aan onderzoek en ontwikkeling van CCS? Bent u van mening dat u
hiermee de bouw van nieuwe kolencentrales in de toekomst mogelijk
maakt?

54
Hoe verhouden de gereserveerde bedragen voor CCS zich tot de
beschikbare gelden voor duurzame energie?

55
Wordt het emissiereductie-arrangement tegen HFK’s (fluor-
koolwaterstoffen) naar verwachting in 2010 ook afgerond? Welke landen
en gremia spelen hierin een rol? Welke mogelijkheden zijn er voor
versnelling?

56
Hoe ondersteunt en stimuleert u de gemeenten bij de verschillende lokale
en regionale initiatieven? Welke acties worden hiervoor ondernomen?
Welk budget is hiervoor beschikbaar gesteld?

57
Hoe wordt voorkomen dat bijdragen van lokale en regionale klimaat-
initiatieven dubbel worden meegenomen in de monitor Schoon en
Zuinig?

58
Deelt u de conclusie van het World Watch Institute (in het rapport
Livestock and Climate Change) dat de veehouderij mondiaal 51% van de
broeikasgasemissies veroorzaakt? Zo ja, bent u bereid deze conclusie te
vertalen in aanvullend klimaatbeleid?

59
Deelt u de conclusie van het World Watch Institute (in het rapport
Livestock and Climate Change) dat de CO2 uitademing van dieren die
primair voor de productie worden gehouden, meegenomen moet worden
in het berekenen van de klimaatuitstoot? Zo ja, op welke wijze vertaalt u
deze conclusie naar uw klimaatbeleid?

60
Deelt u de conclusie van het World Watch Institute (in het rapport
Livestock and Climate Change) dat de CO2 equivalent van methaan niet 25
zou moeten zijn, maar 72? Zo ja, wat zijn daarvan de consequenties voor
uw klimaatbeleid in de landbouw?

6



61
Deelt u de conclusie van het World Watch Institute (in het rapport
Livestock and Climate Change) dat snel ingezet moet worden op een
verlaging van de vleesconsumptie en dat daarvoor een CO2 heffing een
goed instrument is? Zo ja, op welke wijze vertaalt u deze conclusie naar
uw klimaatbeleid?

62
In uw opinieartikel in de Volkskrant van 26 oktober 2009 geeft u aan dat
een ander dieet een wereldwijde besparing kan opleveren van een stuk
landbouwgrond ter grootte van Rusland. Kunt u uiteenzetten op welke
wijze u deze verandering van dieet zou willen stimuleren en of heffingen
op onduurzame, klimaatonvriendelijke producten daarbij tot de mogelijk-
heden behoren?

63
In uw opinieartikel in de Volkskrant van 26 oktober 2009 geeft u aan dat
we voor «een prikkie» de klimaatcrisis en voedselcrisis kunnen oplossen.
Kunt u uitleggen waarom in de huidige mondiale afspraken en in het
Nederlandse beleid nog zo weinig spijkers met koppen worden geslagen?

64
Bent u bereid om, mede gezien de nieuwe cijfers over de bijdrage van de
veehouderij aan de opwarming van de aarde, een krimp van de veestapel
onderdeel te laten zijn van het klimaatbeleid dat is gericht op de reductie
van overige broeikasgassen?

65
Betreft de aan te passen regelgeving met betrekking tot windenergie
Europese regels? Hoe wordt de regelgeving aangepast?

66
In 2010 worden duurzaamheidscriteria voor biobrandstoffen conform de
Europese richtlijn in Nederlandse regelgeving verankerd. Wat kan er
vooruitlopend op deze criteria al gebeuren? Kan de dubbeltelling voor
duurzame biobrandstoffen vooruitlopend op de wettelijke verankering van
de criteria al worden toegepast? Onder welke voorwaarden is dit
denkbaar? Zou als producenten/importeurs kunnen aantonen dat de door
hen aangeboden biobrandstoffen aan de duurzaamheidscriteria voldoen
bijvoorbeeld de dubbeltelling effectief kunnen zijn? Geldt datzelfde
bijvoorbeeld voor een wellicht in te voeren lagere accijns op E85 die
gecorrigeerd is of wordt voor de lagere energie-inhoud van E85?

67
De overheid rapporteert zelf over zijn doelbereik duurzaam inkopen.
Meermaals is onderkend dat dit een zware cultuuromslag bij duizenden
inkopers vergt en dat dit tijd en moeite zal vergen: is er daarom ook een
meldpunt «onduurzaam inkopen» waar aanbieders zich kunnen melden
die onduurzame inkoop bij de overheid signaleren, zodat hieruit lering kan
worden getrokken?

68
Welke twee ruimtelijke inrichtingsmodellen voor windenergie voor de
lange termijn worden onderzocht?

69
Worden bij het realiseren van de doelstelling van 4% biobrandstoffen voor
het wegverkeer, door een verplichting dit percentage op de markt te
brengen, de duurzaamheidscriteria uit de Europese richtlijn als harde eis
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gesteld en zullen aanvullende criteria worden gesteld zoals het tegengaan
van de indirecte verschuiving van landgebruik?

70
Bent u bereid om de indirecte verschuiving van het landgebruik voor de
productie van biobrandstoffen als aanvullend Nederlands criterium op te
nemen in de regelgeving voor de toelating van biobrandstoffen?

71
Waar liggen de hotspots waar de EU-normen voor fijnstof en stikstofdi-
oxide worden overschreden? Waar wordt deze overschrijding door
veroorzaakt?

72
Verwacht u dat de normen voor fijnstof in 2011 gehaald zullen worden? Zo
nee, welk aanvullend beleid ontwikkelt u om de normen toch te halen?Ver-
wacht u dat de normen voor stikstofdioxide in 2015 gehaald zullen
worden? Zo nee, welk aanvullend beleid ontwikkelt u om de normen toch
te halen?

73
Is het streven om 100% duurzaam in te kopen hetzelfde als de doelstelling
op pagina 9, namelijk «de overheid gaat vanaf 1 januari 2010 duurzaam
inkopen»?

74
Hoe flexibel zijn de duurzaamheidseisen? Kunnen deze makkelijk worden
aangepast aan de nieuwe ontwikkeling die met het duurzaam inkoop-
beleid mogelijk in gang worden gezet?

75
In 2010 is het denken in ketens onderdeel van het reguliere beleid: Wat is
uw betrokkenheid bij het Initiatief Duurzame Handel? Welke andere
nieuwe internationale initiatieven worden ontplooid ter verduurzaming
van ketens?

76
Het stimuleren van een vijftal concrete grootschalige innovatie initiatieven
is mooi, maar veel innovaties beginnen juist kleinschalig. Welke aandacht
is er voor die kleinschalige initiatieven, waarvan de financiering juist vaak
een groot probleem is omdat ze niet uit het bedrijfsleven komen?

77
In navolging van de structuurvisie Randstad 2040 worden er in 2010 één
of meer lange termijn visies voor Oost, Noord en Zuid-Nederland
opgesteld. Op welke gronden is deze indeling gemaakt? Hoe worden de
verschillende delen precies afgebakend? Wanneer en op basis waarvan
wordt besloten om met één of meerdere lange termijn visies te komen in
2010? Wordt in deze visies nadrukkelijk meegenomen hoe de verwachte
bevolkingskrimp het beste gefaciliteerd kan worden? Zo nee, waarom
niet? Zo ja op welke wijze? Welke partijen worden betrokken bij het
opstellen van deze lange termijnvisie? Op welke wijze wijkt deze visie qua
opbouw af van de Randstad 2040 visie?

78
Welke ratio is er achter het opstellen van structuurvisies voor Oost, Noord
en Zuid-Nederland door de rijksoverheid; waarom wordt dit niet aan de
provincies/landsdelen overgelaten? Voor een deel van deze regio’s geldt
dat zij te maken hebben en krijgen met krimp; zal dit expliciet als
onderwerp in de visies worden meegenomen en zo nee, waarom niet?
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Wordt overwogen in het kader van nieuwe problemen als krimp en
klimaatbestendigheid een nieuw Nota Ruimte, gecombineerd met vervoer
op te stellen?

79
Hoe verhouden de lange termijnagenda’s voor Oost-, Noord- en
Zuid-Nederland zich tot de gebiedsagenda’s uit het MIRT? Is gekozen voor
deze term omdat u geen gebruik wilt maken van het instrument structuur-
visie? Zo ja, wat zijn hiervoor de argumenten?

80
Hoe wordt uitvoering gegeven aan motie 31 700 XI, nr. 49 die vroeg om
een fundamentele herbezinning van het geluidbeleid? Waarom staat deze
motie niet bij de lijst van openstaande moties? Welke twee nieuwe
Rijksbufferzones worden aangewezen of overwogen? Is de behoefte aan
een nieuw plan van aanpak voor recreatief groen rond de stad gepeild?
Vanwaar komt die behoefte? Zijn er niet al voldoende plannen, is er niet
veeleer behoefte aan maatregelen?

81
Aan welke Rijksbufferzones wordt gedacht bij de uitbreiding van het
huidige aantal met twee? Wat is de stand van zaken?

82
Welke successen zijn er tot op heden door het kabinet geboekt als het gaat
om het tegengaan van de verrommeling van Nederland?

83
Richt de verkenning van sleutelprojecten zich op heel Nederland, dus niet
slechts op de Randstad? Hoe verhoudt deze verkenning zich tot de eerder
genoemde ruimtelijke investeringsagenda?

84
Is een poging tot realisatie van de WABO in 2010 nog wel zinvol? Is de
veel minder ingrijpende coördinatiergeling uit de Algemene wet bestuurs-
recht niet veel eenvoudiger en sneller in te voeren?

85
Hoeveel vacatures staan er momenteel open bij de provincies, gemeenten
en waterschappen voor functies van vergunningverlening en hoeveel voor
toezicht en handhaving?

86
Welke «in de praktijk gevoelde knelpunten en irritaties van burgers,
bedrijven en andere overheden» worden in 2010 bijvoorbeeld opgelost,
anders dan door de invoering van de Wabo?

87
Kunt u uiteenzetten welke activiteiten op artikel 1 met de halvering van het
budget in 2010 en de tweede halvering van het budget in de jaren
2011–2014 niet meer worden uitgevoerd?

88
Kunt u uiteenzetten wat de samenhang is tussen de landsdelige Gebied-
sagenda’s die momenteel worden opgesteld en de visievorming op de
nationale stedelijke netwerken om keuzen met betrekking tot ruimtelijke
investeringen en beleid na 2020 te onderbouwen?

89
Wanneer is de evaluatie van de uitvoering van de Nota Ruimte gereed?
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90
Wat zijn de eerste ervaringen met het werken van de gebiedsagenda’s,
waar nu al op wordt voortgeborduurd? Zijn provincies positief? In
hoeverre bent u voornemens om in 2010 – naar analogie van de
MIRT-verkenning Randstad sleutelprojecten – een MIRT-verkenning te
starten voor ruimtelijke investeringen/sleutelprojecten buiten de Randstad
na 2020?

91
Op welke wijze wordt de Kamer – tussentijds- naast de twee beloofde
monitors (ruimtelijke ontwikkelingen en ex-durante) geëvalueerd over de
effecten van de werking van de Wet ruimtelijke ordening (Wro)?

92
Hoeveel provincies hebben inmiddels de rijksbelangen geborgd in een
provinciale verordening? Welke provincies zijn dit? Ligt dit onderdeel
voldoende op schema, om in 2010 te kunnen komen tot een eerste
streefwaarde van 50%?

93
Wat zijn de gevolgen voor het voortbestaan van de Structuurvisie
Randstad 2040 als die in de tweede tranche AMvB Ruimte wordt
opgenomen?

94
Kunt u uiteenzetten in hoeverre de spreiding van de stand van zaken voor
de actualisatie van bestemmingsplannen tussen de verschillende
gemeenten op dit moment is? Als er gemeenten zijn die sterk achterlopen
ten opzichte van de rest: welke acties onderneemt u naar deze
gemeenten?

95
Op welke wijze kunt u ingrijpen in de Wro wanneer blijkt dat door een
hiaat in de wet onduidelijkheid is over de verantwoordelijkheden van
diverse overheden?

96
Bent u bereid de effectindicatoren aan te passen, zodat er per (boek)jaar
een duidelijker effect leesbaar is? (voorbeeld onleesbaarheid bebouwing
in het landelijk gebied)

97
Waarom gaat u bij de effectindicatoren op artikel 2 nog uit van 40%
verdichting in de Randstad terwijl hierover de motie Wiegman-van
Meppelen Scheppink c.s. (31 089, nr. 52) is aangenomen Hoe verhoudt uw
opmerking op blz. 22 over de aangescherpte ambitie voor compact
bouwen zich tot uw opmerkingen over de verdichtingsambitie in uw brief
van 23 oktober 2009 over de Uitvoering Structuurvisie Randstad 2040?

98
Wat verstaat u onder een adequate ontsluitingskwaliteit van het openbaar
vervoer voor nieuwbouwwoningen? Wat wordt daarbij bedoeld met
«minimaal gelijk»?

99
Zijn de effectindicatoren die worden aangeduid met de term «neemt toe»
voldoende ambitieus? Kunt u nader toelichten ten opzichte van wat en
met hoeveel de afzonderlijke indicatoren toenemen?
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100
Voor de Nota Ruimte is 1 miljard euro beschikbaar t/m 2014. Kunt u
uiteenzetten waar de inkomsten en uitgaven zijn terug te vinden in de
nieuwe begrotingssystematiek? Telt dit in beide gevallen op tot 1 miljard
euro? Zo nee, waarom niet?

101
Van waaruit wordt het Waddenfonds gevuld?

102
Waartoe moeten de handvatten voor borging van parkmanagement voor
bedrijventerreinen concreet leiden?

103
Komt de tussenmeting naar de tevredenheid over het landschap niet veel
te vroeg? Is een cijfer voor heel Nederland voorts niet onmogelijk te
geven als de meerderheid van de Nederlanders in de stad woont en deze
meerderheid zijn cijfer over «het landschap» noodgedwongen met name
op de media baseert?

104
Welke twee nieuwe Rijksbufferzones zullen in 2010 worden vastgesteld?

105
Kunt uiteenzetten in hoeverre u betrokken bent bij de gebiedsontwikkeling
van Food Valley en de onderliggende infrastructuur die daar op termijn
voor nodig zal zijn? Op welke wijze krijgt dit project een plek in de
Gebiedsagenda Oost-Nederland en wordt het betrokken bij de mid-term
review van de Nota Ruimte?

106
Wat gebeurt er met overblijvend Nota Ruimte budgetgeld, als blijkt dat na
toekenning van alle bijdragen nog een bedrag resteert? Kunnen er dan
nieuwe projecten worden aangedragen?

107
Is het waar dat LPG-auto’s veelal worden beoordeeld voordat de
LPG-installatie is ingebouwd? Leidt deze werkwijze tot een lager milieu-
label voor LPG-auto’s dan het geval zou zijn geweest als de auto na
inbouw zou zijn beoordeeld? Is het waar dat LPG een bijdrage kan leveren
aan de vermindering van de CO2-uitstoot in Nederland? Behelst het
voorgenomen beleid een onderzoek naar de mogelijkheid om LPG-auto’s
na inbouw te beoordelen c.q. naar maatregelen die ervoor zorgen dat
LPG-auto’s in een categorie komen te vallen die overeenkomt met de
werkelijke uitstoot?

108
Hoe staat het met de Europese goedkeuring van het vorig jaar op
Prinsjesdag aangekondigde garantiefonds aardwarmte? Hoe lang heeft de
aangepaste Regeling Groenprojecten op goedkeuring door Brussel
gewacht? Welke termijnen staan er formeel voor goedkeuring? Hoe
verhouden zich deze termijnen tot de planning van de energietransitie?

109
Wat zijn de inspanningen om het kennisniveau op het gebied van
duurzaam bouwen op uw ministerie te bevorderen?

110
Wie heeft uiteindelijk de doorslaggevende stem in beslissingen over
afvang en opslag van CO2, u of de minister van EZ? Prevaleert het
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kortetermijnwinstoogmerk of de langetermijnbelangen van mens, natuur
en milieu?

111
Waardoor wordt de forse daling van de verplichtingen en uitgaven
vanaf 2011 en zeker vanaf 2012 in tabel 3.1 verklaard?

112
Waarom wordt het budget voor het artikel 3 programma «Stimuleren van
duurzame mobiliteit» in 2010 verlaagd? Hoe verhoudt deze bezuiniging
zich tot de ambities van het kabinet met betrekking tot klimaat, lucht-
kwaliteit en geluid?

113
Kunt u uiteenzetten welke activiteiten van het artikel 3 programma
«Stimuleren van duurzame mobiliteit» door de verlaging van het budget
in 2010 en volgende jaren niet meer zullen worden uitgevoerd?

114
Waaruit bestaat het nuttig effect van de 4% investering in de subsidie
«Stimulering Schonere Binnenvaart»?

115
Hoe wordt de 30% die nu beleidsmatig gebonden maar nog niet juridisch
verplicht is ingevuld voor het programma «Voorkomen Klimaat-
verandering»?

116
Waarom neemt u bij de instrumenten geen enkele internationale
samenwerkingsovereenkomst op? De genoemde instrumenten zijn
Nederlands of reeds afgestemd Europees beleid. Welke acties onderneemt
u om (verdere) internationale afspraken te realiseren?

117
Wanneer zal het duidelijk zijn of het behalen van de Kyoto-doelstelling het
gevolg is van het afnemen van bedrijvigheid ten gevolg van de econo-
mische crisis of van het gevoerde beleid? Gaat u dit nader uitzoeken? Zo
nee, waarom niet?

118
Gesteld wordt dat gemeenten en provincies zich inzetten om energiebe-
sparing in de openbare verlichting te realiseren. Waarom is deze ambitie
zo «zwak» geformuleerd? Waarom wordt er geen prestatieverplichting aan
de energiebesparing in de openbare verlichting gekoppeld? Is overwogen
een hardere resultaatsverplichting op te nemen? Waarom is dat niet
gebeurd?

119
Wat heeft uw inzet op het terrein van vrijwillige internationale afspraken
over duurzaamheid tot nu toe opgeleverd?

120
Kunt u uiteenzetten wat wordt bedoeld met de zinsnede dat «de indicator
voor gezondheidseffecten van fijnstof naast de huidige norm kan worden
gehanteerd»? Kunt u uiteenzetten of dit betekent dat de te ontwikkelen
indicator voor gezondheidseffecten van fijnstof geen integraal onderdeel
wordt van het beleid voor het verbeteren van de luchtkwaliteit? Welke
norm is straks leidend bij bestuurlijke afwegingen rondom projecten?
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121
Nederland draagt bij aan onderzoek naar de mogelijkheden voor een
indicator voor gezondheidseffecten van fijnstof die naast de norm
gehanteerd kan worden bij bestuurlijke afwegingen. Hoe staat het met dit
onderzoek? Waarom is de formulering «naast» gekozen? Zou Nederland
zich er, conform de motie Spies c.s., niet voor moeten inzetten dat de
Europese normen zich gaan richten op die stoffen die daadwerkelijke
gezondheidsschade veroorzaken, op normen gebaseerd op het
zogenaamd radicaal genererend vermogen? Geeft ook de meest recente
Milieubalans niet aan dat normstelling zich zou moeten richten op
verbrandingsdeeltjes? Moeten deze nieuwe inzichten niet een veel
verstrekkender invloed krijgen in het luchtkwaliteitsbeleid? Waarom zet de
Nederlandse regering zich hiervoor niet met grote voortvarendheid in?

122
Wat is de door u gehanteerde definitie van duurzame industrie? Beperkt
die definitie zich tot ambities en het leveren van bijdragen?

123
Een van de instrumenten voor het stimuleren van duurzame mobiliteit is
de wet- en regelgeving waarmee differentiatie van parkeertarieven
mogelijk is. Heeft u zicht op welke gemeenten hier reeds mee aan de slag
zijn gegaan? Hebben deze gemeenten een daling van (vervuilende) auto’s
gesignaleerd?

124
Wanneer kan de Kamer het voorstel Milieukenmerken Gedifferentieerde
Parkeertarieven verwachten?

125
Wat zijn de plannen met betrekking tot de sloopregeling komend jaar?

126
Bij welke van de genoemde instrumenten ligt het zwaartepunt van het
regeringsbeleid?

127
Wordt bij duurzame industrie ook de gedragingen van de industrie in het
buitenland meegewogen? Zo ja, hoe dan en op welke manier worden
bedrijven daarop afgerekend?

128
Hoe wordt inmiddels bij duurzame industrie invulling gegeven aan de
motie Poppe die de regering oproept tot het stellen van richtlijnen voor
duurzaam handelen?

129
Wordt bij de aanpak gericht op een duurzame industrie ook gehoor
gegeven aan de roep uit de industrie om duidelijke regels en wetten?

130
Wat kost het onderzoek- en innovatieprogramma «Biomassa en Lucht-
kwaliteit»? Wat gaat dit programma onderzoeken?

131
Is onderzocht welk effect bronbeleid en/of gebruik van innovatieve
technologieën op de NOx-emissies zouden kunnen hebben?
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132
Kunt u uiteenzetten welke Integrale Milieutaakstellingen niet gehaald zijn,
en welk aanvullend beleid u hiervoor ontwikkelt?

133
Kunt u bij de onderzoeken naar doeltreffendheid en doelmatigheid van
beleid ook de kosten van het beleid in verhouding tot de milieueffecten
helder in kaart brengen?

134
Is de hoeveelheid gescheiden ingezameld en verwerkt groente-, fruiten
tuinafval (GFT) in 2008 met 4,5% afgenomen? Zo nee, welke verandering
is dan opgetreden? Wat is hier de oorzaak van? Hoe verhoudt deze
ontwikkeling zich tot de LAP-doelstelling om 60% van het huishoudelijk
afval nuttig toe te passen?

135
Wanneer wordt de AMvB Bouwen en Slopen verwacht en welke (kwalita-
tieve en kwantitatieve) bijdrage zal deze naar verwachting gaan leveren
aan het afvalbeleid?

136
Kunt u toelichten hoe u de regeldruk gaat verminderen door duurzame
materiaal- of productieketens? Zijn daartoe niet juist regels nodig om
richting te geven?

137
Onderkent u dat er verschil is tussen minder regels en wetten en
duidelijke regels en wetten? Onderkent u dat minder regels niet altijd
leiden tot meer duidelijkheid? Zo ja, hoe vertaalt zich dat in uw wijzigings-
voorstellen voor wetten en regels?

138
Kunt u uiteenzetten hoe de personele bezetting zich heeft ontwikkeld op
het dossier van verpakkingsafval? Hoeveel fte is er jaarlijks, sinds het
eerste verpakkingenconvenant, mee gemoeid en hoeveel mutaties zijn er
geweest? Wat is te zeggen over de trend in het kennis- en opleidings-
niveau van het personeel op het dossier?

139
Kunt u uiteenzetten wat de gevolgen zijn voor het milieu van het huidige
bestrijdingsmiddelengebruik in Nederland? Welke concentraties van
bestrijdingsmiddelen worden er in het oppervlaktewater, in het grond-
water en in de bodem aangetroffen? Worden er kwaliteitsnormen
overschreden, en zo ja, welke dan en waar? Kunt u bij de beantwoording
van deze vraag ook cijfers van na 2006 geven, aangezien de
bestrijdingsmiddelenatlas geen recentere cijfers beschikbaar stelt?

140
Waarom is het doel van beleidsartikel 4 «vermindering van regeldruk»?
Hoe verhoudt dat zich tot het daadwerkelijk bereiken van een duurzame
productie?

141
Hoe stimuleert u markten voor duurzame productie?

142
Waarom is er nog maar zo’n klein deel van de beschikbare gelden
vastgelegd in verplichtingen? Zijn er nog geen plannen voor de inzet van
de rest van de beschikbare gelden?
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143
Kunt u uiteenzetten in hoeverre de verbetering van de drinkwaterkwaliteit
wordt vertraagd door het vierde Actieprogramma Nitraatrichtlijn en welke
maatschappelijke kosten daaraan zijn verbonden?

144
Afvalsturing is gericht op de vermindering van de milieudruk. De nadruk
van het beleid ligt aan de voorkant van de afvalketen. Deze zouden echter
kunnen leiden tot een hogere milieudruk verderop in of aan het einde van
de afvalketen. Zal in de uiteindelijke beoordeling de gehele afvalketen
worden meegenomen om te bezien of er sprake is van een afname van de
milieudruk?

145
Hoeveel bedrijven in Nederland vallen onder de Kaderrichtlijn IPPC ? Bij
hoeveel van deze bedrijven is de vergunning hierop aangepast? Hoeveel
bedrijven voldoen aan de in die richtlijn opgenomen verplichting tot best
beschikbare techniek?

146
Welke plaats nemen streekproducten momenteel in, in theorie en in de
praktijk, in het proces van duurzaam inkopen? Hoeveel erkende streekpro-
ducten met keurmerk zijn er in Nederland en hoeveel in bijvoorbeeld de
regio Den Haag? Mag een overheid in Groningen ook een streekproduct
uit Limburg beschouwen als duurzaam ingekocht product? En een
streekproduct uit Vlaanderen? Worden er behalve het argument van
transportafstand ook andere argumenten gehanteerd om streekproducten
als duurzaam te beschouwen? Welke beleidsontwikkelingen worden er in
2010 ten aanzien van streekproducten verwacht?

147
Op welke manier kan een hogere verbrandingsheffing worden ingezet in
de markt met overcapaciteit aan verbrandingsovens, zodanig dat deze
wordt verminderd? Is differentiatie naar rendement daarin een optie?

148
Is Nederland met haar grote zeehavens een draaischijf voor afvaltrans-
porten? Hoe is zowel nationaal als internationaal de afstemming op
toezicht en handhaving hierop georganiseerd?

149
Is het mogelijk om 100% duurzaam in te kopen? Zijn er op alle terreinen
duurzame keuzes mogelijk? Betekent dit niet dat er onnodig meer betaald
moet worden voor bepaalde producten?

150
Onder invloed van de recessie is het afvalaanbod afgenomen. Welke
gevolgen heeft dit voor het realiseren van de doelstelling van het LAP2?

151
Uit de grafiek blijkt dat het afvalaanbod na de recessie lager zal blijven
dan de oorspronkelijke prognoses. Welke oorzaken zijn daarvoor aan te
geven?

152
In de grafiek missen de afvalaanbodgegevens van 2007 en 2008. Waarom
zijn deze nog niet verwerkt?

15



153
Hoeveel hectare vervuilde grond is afgelopen jaar ook daadwerkelijk
schoongemaakt in plaats van functiegericht afgedekt met een leeflaag, of
elders gedumpt? En hoe verhoudt zich dit tot het aantal hectare dat is
afgedekt dan wel elders gedumpt?

154
Wat zijn inmiddels de jaarlijkse kosten voor monitoring, isolering van
respectievelijk de Vogelmeerpolder, de put van Weber en de Stort van
Troost? Wie betaalt de kosten daarvan? Hoe ver staat het met de nieuwe
saneringstechnieken voor dergelijke locaties? Weegt inzet daarvan
inmiddels niet op tegen het monitoren en isoleren?

155
Kunt u voor de tabellen 4.2, 4.3 en 4.4. ook uiteenzetten wat de huidige
situatie is? Hoeveel bodemkwaliteitskaarten zijn er en is er voldaan aan de
streefwaarde? Wordt er voldaan aan de effectindicatoren en worden de
streefwaarden gehaald?

156
Wat en waar gaat er nu concreet aan bodemsanering worden gedaan?
Kunt u dat gedetailleerd in kaart brengen en hierbij duidelijk de kosten in
kaart brengen?

157
Welke andere prestaties worden geleverd dan die met betrekking tot de
landbouwsector? Welk economisch instrumentarium wordt er concreet
ontwikkeld voor ecosysteemdiensten?

158
Wat verstaat u onder duurzame landbouw?

159
Kunt u uiteenzetten op welke wijze u zult voorkomen dat de aanpassing
van de bestaande stallen aan de emissiegrenswaarden voor ammoniak
negatieve gevolgen heeft voor het dierenwelzijn? Op welke wijze
voorkomt u dat dieren de dupe worden van het falende ammoniakbeleid?

160
Hoe gaat u de emissies van bestrijdingsmiddelen en biociden omlaag
brengen tot een niveau van verwaarloosbare schade voor mens, dier en
milieu? Hoe beoordeelt u in het licht van een vergaande reductie van
emissies van bestrijdingsmiddelen de recente toelatingen van middelen
als Rovral Aquaflo, Maxforce Prime, Karate Zeon en Borneo?

161
Hoe verhoudt de ambitie van het kabinet om de emissies van bestrijdings-
middelen en biociden omlaag te brengen tot een niveau van verwaar-
loosbare schade voor mens, dier en milieu zich tot het afschaffen van de
emissienorm voor chrysanten?

162
In welke concentraties komen medicijnresten voor in het Nederlandse
oppervlaktewater en in de bodem? Kunt u bij het beantwoorden van deze
vraag ook de concentraties van medicijnen uit de veehouderij die in de
bodem worden aangetroffen uiteenzetten? Welke effecten hebben resten
van medicijnen in de bodem en in het water op het milieu en op de
volksgezondheid? Welke normen gelden voor medicijnresten in het
milieu? Welk beleid met welke instrumenten zet u in om deze concen-
traties omlaag te krijgen, en welk budget is daarvoor in 2010 beschikbaar?
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163
Betekent uw voornemen dat er tenminste legaal hout ingekocht zal
worden door rijksinkopers, dat in voorgaande jaren illegaal hout is
ingekocht door rijksinkopers? Zo ja, door wie, met welk doel en in welke
hoeveelheden?

164
Wie bepaalt uiteindelijk de toepassing van technieken voor beveiliging
van transporten over water, spoor, wegen en door tunnels? Heeft u die
persoon de verantwoordelijkheid toebedeeld? Heeft u ook de mogelijkheid
overwogen die verantwoordelijkheid daar weg te nemen en zelf ter hand
te nemen?

165
Geldt deze eenduidige toedeling van verantwoordelijkheden en bevoegd-
heden op locatie ook voor opslag van gevaarlijke stoffen?

166
Is het waar dat er nog steeds hout wordt geïmpregneerd met stoffen als
chroomtrioxide en arseen? Wat zijn de milieu- en gezondheidsrisico’s
hiervan? Wat gebeurt er met geïmpregneerd hout in de afvalfase? Is het
waar dat restproducten van geïmpregneerd hout worden verwerkt in
bouwmaterialen en dat dit een negatief effect op het milieu en de
volksgezondheid kan hebben?

167
In welke concentraties worden de stoffen arseen en chroom in het
oppervlaktewater aangetroffen? Welke normen gelden er voor deze
stoffen, en worden deze normen overschreden?

168
Bestaan er in uw ogen milieu- en gezondheidsvriendelijke impregneer-
middelen voor hout? Zo ja, welke en op welke wijze stimuleert u het
gebruik hiervan?

169
Bent u bereid geïmpregneerd hout dat leidt tot milieu- en gezondheids-
risico’s te verbieden?

170
Is het waar dat er geen regelgeving bestaat voor het mengen van
olieproducten en dat er geen gestandaardiseerde methode bestaat voor
het bepalen van een goed mengsel? Zo ja, wanneer gaat u daar regel-
geving voor ontwikkelen om te voorkomen dat milieugevaarlijk afval
wordt gebruik in olieproducten?

171
Bent u bereid de indirecte milieueffecten van genetisch gemodificeerde
organismen (ggo’s), zoals een toename in het bestrijdingsmiddelen-
gebruik, mee te nemen in het toelatingsbeleid? Zo nee, waarom niet?

172
Hoe is de stand van zaken bij de European Food Safety Authority met
betrekking tot de toegezegde verbetering van de beoordeling van lange
termijn effecten van ggo’s?

173
Hoe wordt er omgegaan met ggo’s met gestapelde resistentiegenen
(stacked traits)? Wordt hierbij onderzocht of er cumulatieve effecten
ontstaan, of er een wisselwerking is tussen de verschillende nieuw

17



ingebrachte genen, of worden de verschillende eigenschappen alleen in
isolatie bekeken bij de risicobeoordeling?

174
Hoe beoordeelt u de veiligheid van goederentransport via het spoor, zoals
het vervoer van ammoniak en chloor?

175
Wat verstaat u onder «niet acceptabele knelpunten in het kader van het
Basisnet vervoer gevaarlijke stoffen»? Vallen situaties waarbij sprake is
van overschrijding van de grenswaarde voor het plaatsgebonden risico
ten gevolge van vervoer met gevaarlijke stoffen alsmede situaties waarbij
sprake is van overschrijding van de oriënterende waarde van het
groepsrisico ten gevolge van vervoer met gevaarlijke stoffen daar ook
onder? Welke acties voert u momenteel uit om deze bestuurlijke onaccep-
tabele knelpunten ook daadwerkelijk in 2012 opgelost te hebben? Heeft u
een reservering gemaakt binnen de begroting om deze bestuurlijk
onacceptabele knelpunten op te lossen voor 2012 en verwacht u dat deze
reservering toereikend zal zijn?

176
In tabel 7.1 is sprake van een forse daling van de verplichtingen
vanaf 2011 en stijging van de uitgaven: hoe kan deze worden verklaard?

177
Waarom lopen de uitgaven aan internationaal VROM- en WWI-beleid niet
via het ministerie voor Ontwikkelingssamenwerking?

178
Gesteld wordt dat gewerkt wordt aan duurzame ontwikkelingsprojecten
die in ieder geval bijdragen aan armoedebestrijding, duurzame ontwik-
keling alsmede het beperken van de negatieve gevolgen van klimaat-
verandering: kan precies worden aangegeven wat de resultaten hiervan
tot dusverre zijn en op welke wijze synergie bereikt kan worden door
projecten uit te voeren die meerdere doelen dienen? Wat voor conse-
quenties zou het succes hiervan hebben voor het begrip «additionaliteit»
dat op dit moment een belangrijke rol speelt in de onderhandelingen over
een financieringsstructuur die hoort bij het in Kopenhagen te sluiten
klimaatverdrag?

179
Kunt u de SMOM-regeling en de bijhorende budgetten zoals die er voor
2010 uitzien nader toelichten? Welke zijn voor 2010 de criteria voor
toekenning van subsidies?

180
Hoe en op grond van welke belangen maakt u de afweging of u zich
afhankelijk opstelt ten opzichte van internationale partners of dat u
eigenstandig nationaal beleid maakt om de door u gewenste situatie te
realiseren? Welke hiërarchie zit er in de belangen?

181
Waarom ligt toezicht en handhaving momenteel niet in het logische
verlengde van beleid? Waarom zou dat in de vorm van baten-
lastendiensten wel in het logische verlengde liggen?

182
Welke fouten zijn gemaakt bij het omvormen van overheidsdiensten naar
baten en lasten diensten en hoe gaat u die voorkomen bij omvormen van
de VROM-Inspectie?
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183
Hoe zijn de lessen van de Commissie van Traa over met name het creëren
van een criminogene omgeving meegenomen in uw beslissing om de
toezichtlast te beperken door onder meer te vertrouwen op interne
toezichtsystemen bij bedrijven, branches en instellingen? Gaat u niet
teveel vertrouwen op een slager die zijn eigen vlees keurt?

184
Hoeveel vacatures voor toezicht en handhaving staan momenteel open bij
de VROM-Inspectie en de VROM-Inlichtingen en Opsporingsdient? Wat is
het verloop geweest de afgelopen vijf jaar en hoe lang staan vacatures
gemiddeld open? Hoe wordt intern voorzien in maximale benutting van
de aanwezige kwaliteit, kennis en kunde van personeel bij de
inspectietaak?

185
Kunststof wordt apart ingezameld. Wat gebeurt er met het ingezamelde
kunststof; waar gaat dat heen en hoe wordt dat verwerkt?

186
Is de toezegging tot de verscherpte controle op legionella al verwerkt in
de begroting? Welke gevolgen zouden deze kunnen hebben?

187
Betekent de wijziging van artikelenstructuur dat de miljoenen die zijn
gereserveerd voor bodemsanering nu via een budgetschuif voor andere
doeleinden ingezet kunnen worden?

188
Hoe en aan de hand van welke criteria beoordeelt u of ander overheden in
staat zijn hun wettelijke taken uit te voeren?

189
In hoeverre is er sprake van een Nederlands geluidbeleid als de Europese
regels bezien worden? Wat doet Nederland meer dan Europa vraagt?

190
Waaruit volgt de daling van de bekostiging van externe uitvoerings-
organisaties in 2010?

191
Wat zijn de extra kosten voor het oprichten van een nieuwe Raad voor de
Fysieke leefomgeving ten opzichte van het in stand laten van de
Adviesraad gevaarlijke stoffen en de nieuwe vraagstukken daar onder te
brengen?

192
De externe inhuur zat in 2008 met 17% ruim boven de norm van 13%, wat
vooral te wijten was aan ICT en communicatie: is er niet een interdeparte-
mentale buffer van communicatiespecialisten en ICT’ers die pieken en
dalen bij de verschillende departementen kan opvangen? Is dat wel
overwogen? Zou dat niet ook kennis kunnen behouden voor het Rijk? En
geld schelen? Waarom staat er in de begroting geen inschatting van
externe inhuur voor 2010? Is het voornemen om onder de 13% uit te
komen? In april 2010 wordt een gezamenlijk facilitair bedrijf opgericht met
VROM, V&W, SZW en BZ: Vanwaar juist die combinatie? Welke taken zal
het gezamenlijk facilitair bedrijf 4FM vervullen voor deze ministeries?
Welke kosten zijn hiermee gemoeid? Welke besparing en/of efficiëntieslag
wordt hiermee gerealiseerd? Hoe kijkt u in het algemeen aan tegen het feit
dat kennis van tijdelijke krachten weer verdwijnt naar adviesbureaus als
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de klus ten einde is? Hoeveel procent van de medewerkers aan de
invoering van de WABO binnen uw departement zijn er extern, hoeveel
intern?

193
Wordt er voor invulling van de taakstelling uit het programma
Vernieuwing Rijksdienst ook onderzocht of het aantal jaarlijks uitgebrachte
beleidsbrieven, nota’s, plannen van aanpak en dergelijke omlaag kan?
Hoeveel beleidsbrieven zal VROM in 2010 aan de Kamer doen toekomen?
Wordt onderzocht welke taken VROM geheel of gedeeltelijk kan afstoten?
Hoe heeft het aantal pagina’s VROM-wetgeving zich de laatste 30 jaar
globaal ontwikkeld? Hoe het aantal wetten? Is of wordt onderzocht
hoeveel wetgeving en beleid een gemeenteambtenaar VROM zich eigen
moet maken om zijn taken goed te kunnen uitvoeren? Is onderbenutting
van het wettelijk instrumentarium bij het departement bekend? Is de
veelheid van wetgeving een mogelijke oorzaak daarvan?

194
Kan het begrip duurzaamheid wanneer het gaat om bedrijfsprocessen
worden toegelicht?

195
Bij welke beleidsterreinen wordt ingeboet aan menskracht als gevolg van
deze taakstelling? Kunt u een overzicht geven van de personele bezetting
per beleidsterrein in 2009?

196
Welke normen heeft u geformuleerd om de externe inhuur te kunnen
beperken? Is het duidelijk voor welke zaken externen worden ingehuurd?
Waarom kunnen uw eigen medewerkers deze taken niet vervullen?

197
Op welke wijze is motie Wiegman-Van Meppelen Scheppink (31 700 XI, nr.
60) over het laten uitgaan van een normerende werking richting alle
departementen voor het bereiken van een structurele neerwaartse trend in
de uitstoot van de broeikasgassen in Nederland uitgevoerd? Waarom
wordt voor de afhandeling van deze motie verwezen naar de brief bij de
aanbieding Monitor en Verkenning Schoon en Zuinig terwijl daar niets
wordt gezegd over de uitvoering van deze motie?

198
Is de toezegging over de verlenging van de houdbaarheidsdatum van
milieuonderzoeken werkelijk afgedaan met de beantwoording van
schriftelijke vragen over «Meten is Weten»? Hoe luidde dat antwoord?
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